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Menighedsrådsmøde i Sankt Stefans Sogn – Referat 

Den 20. februar 2025 i Karmel, 1. sal 

Mødestart kl. 18.30 – mødeslut kl. 20.57 

 

MR-medlemmer til stede:  

Alejandra Jose Torres Mendez, Bente Kongerslev, Christopher Lillman, Eva Plambeck Olsen, Iben 

Andersen, Jacobo Ramirez Nuñez, Sussie Lundberg, Toril Steffensen, Pernille Østrem, Thomas Høg 

Nørager 

MR-medlemmer afbud:  

Laura Marie Sinius Månsson, Ole Hansen 

Øvrige til stede:  

Stine Borbye Edelvang (medarbejderrepræsentant, referent) 

 

Punkter til beslutning 

 

1. Valg af ordstyrer (jf. forretningsordenens § 4, stk. 3). v/ Iben 

Christopher blev valgt som ordstyrer. 

 

2. Dagsorden: Kan dagsordenen godkendes? 

Dagsordenen blev godkendt som udsendt. 

 

3. Kan referatet fra MR-mødet den 22. januar godkendes? (Bilag 3.1)  

Referatet blev godkendt. 

 

4. Valg af medlem og suppleant til bestyrelsen i Kirke Care Nørrebro. v/ Bente 

Bente genopstiller som bestyrelsesmedlem. 

Pernille stiller op som suppleant. 

Begge blev valgt enstemmigt.  

 

5. Retningslinjer ved mærkedage for MR-medlemmer. v/ Iben (Bilag 5.1) 

FU har udarbejdet et forslag og ønsker, at MR tager stilling til forslaget. 

Menighedsrådet er enige om, at retningslinjerne hovedsageligt skal gælde for nuværende 

medlemmer af menighedsrådet. 

Der findes en tilsvarende oversigt gældende for de ansatte.  

Menighedsrådet vurderer umiddelbart ikke, at der skal være retningslinjer for de frivillige. 

Der skal i stedet tænkes i at skabe fællesskab. Det foreslås at arbejde på at definere 

frivillighedspolitik og årlig frivilligfest. 

 

6. Tidsrammer for brug af festsalen i Karmel. v/ Iben 

Stefantastic har ansøgt om at øve i festsalen i stedet for i kirken. Hvis dette skal indfries, 

nødvendiggør det, at der aftales en udvidelse af brugertidsrummet for festsalen. Den 
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nuværende aftale er, at festsalen skal være forladt kl. 21. 

Punktet debatteres, og det besluttes at udskyde beslutning til næste MR-møde. I 

mellemtiden rettes henvendelse til Stefantastic vedrørende ønsker og rammer – herunder 

mulighed for eventuel ændring af korets mødetid (18.30–21). 

 

7. Ansøgning om ekstrabevilling til anlæg: gulv og varme. v/ Iben (Bilag eftersendt) 

Iben orienterer om, at der er ansøgt om ekstra midler til projektet på grund af 

prisjusteringer. Menighedsrådet godkender ansøgningen. 

 

 

En times kirkesnak 

Til aftenens kirkesnak fik vi besøg af Kristine Kaaber Pors, der er koordinator for socialt arbejde i 

Københavns Stift, som fortalte om arbejdet med at styrke indsatsen for sårbare grupper i stiftet. 

 

 

Punkter til orientering 

 

8. Provstiudvalget (Bilag 8.1) 

Der var senest møde i provstiudvalget d. 22. januar.  

Laura var fraværende ved seneste møde i provstiudvalget.  

Menighedsrådet orienterer sig i referatet fra mødet. Der er ingen kommentarer. 

 

9. Udfyldningsvalg til MR d. 11. marts 2025. v/ Iben 

Der har været afholdt orienteringsmøde. Processen i forhold til udfyldningsvalget kører, og 

vi forventer at få udfyldt den ledige plads samt en enkelt suppleant. 

 

10. Kirkeværgen orienterer. v/ Eva 

Onsdag d. 26. februar kl. 16–17 er der orienteringsmøde vedrørende det nye gulv, der skal 

lægges i kirkerummet ved arkitekt Lise Birgens. Alle rådsmedlemmer opfordres til at deltage 

på mødet. 

Der er i forbindelse med forberedelserne til gulv/varme-projektet lavet undersøgelser af 

kloak-systemet i forbindelse med kirken. Der blev fundet et område med asbest, og dette 

skal udbedres på sikker vis. 

I forbindelse med det netop afsluttede kirkesyn blev der konstateret nogle alvorlige fejl og 

mangler: 

a. Trappen op til tårnet er løs, og der er bestilt tømrer til at udbedre dette. 

b. Murværket er i dårlig stand, særligt i forhold til fuger. Noget vil blive udbedret med 

det samme. Andet vil skulle projekteres. 

c. Der vil blive igangsat arbejde med at gennemgå dørene i Karmel, så de ikke 

smækker så kraftigt. 
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11. Formanden orienterer. v/ Iben 

 

a. Økonomi vedr. anlægsarbejde 

Udgår – det er indeholdt i punkt 7. 

 

b. Samarbejde i provstiet 

Der er igangsat forskellige ERFA-grupper i provstiet. 

Iben og Stine deltager i et ERFA-møde om strategisk og systematisk 

kompetenceudvikling d. 25. februar. 

Iben deltager i ERFA-møde for MR-formænd d. 3. marts. 

 

12. Aktiviteter. v/ præsterne 

Pernille orienterer om personalets planlægningsarbejde i forhold til kirkelukningen. Der vil 

officielt blive taget kontakt til Nørrebros kirker med henblik på at låne kirkerum til 

bisættelser, gudstjenester og arrangementer. Vi ved fra tidligere, at det tager lang tid at få 

vedtaget udlån fra de andre kirkers menighedsråd. 

Der tales om, hvordan der kan laves julegudstjenester, når man ikke har en kirke.  

Personalet arbejder på at få klare aftaler på plads i løbet af foråret.  

Personalet ønsker at kunne kompensere de kirker, vi låner kirkerum af, med et økonomisk 

beløb som tak. Menighedsrådet støtter dette. 

Der bedes desuden om, at der afsættes et større beløb til konfirmandundervisning, idet der 

opleves markant større søgning. 

Menighedsrådet tilkendegiver stor tilfredshed med det forberedende arbejde. 

Thomas fortæller, at der nu er helt styr på programmet til årets Rock for Træer d. 24. maj. 

Formålet med projektet er plante træer og at være et samlende medborger-projekt. 

Pernille opfordrer alle rådsmedlemmer til at deltage til drop in-dåb d. 5. april og til at 

sprede det gode budskab. 

 

13. Evt. 

Intet at bemærke. 

 

Mødet afsluttedes kl. 20.57. 

 

Kommende FU-møder i første halvdel af 2025: 

11/3, 8/4, 14/5, 4/6 

 

Kommende MR-møder i første halvdel af 2025: 

18/3, 29/4, 27/5, 19/6 


